
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének 2011. augusztus hó 02. napján
megtartott rendkívüli üléséről.

Jelen vannak: Radó Tibor polgármester
Anderkó Attila képviselő
Bertáné kecskeméti Katalin képviselő
Csábi Jánosné képviselő
Dénes László képviselő
Harcsás Ferenc képviselő
Léka János képviselő

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter körjegyző, Tószegi Gyula Kisebbségi képviselő,
Ikládi Lajos Polgárőrség vezetője.

Radó Tibor – köszönti a képviselőtestület tagjait. Megállapítja, hogy a képviselőtestület ülése
határozatképes, 1 képviselő jelezte, hogy később jön. Az ülést megnyitja.

Jegyzőkönyv hitelesítőnek Anderkó Attila és Csábi Jánosné képviselőket javasolja.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők kijelölése

160/2011.(VIII.02.)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete jegyzőkönyv hitelesítőnek
Anderkó Attila és Csábi Jánosné képviselőket jelölte ki.

Radó Tibor – jegyzőkönyvvezetőként bemutatja Csilek Évát, továbbá megköszöni a Fiala
házaspárnak, hogy felajánlottak az Önkormányzatnak szobanövényeket.

Radó Tibor – Az egyebek napirendi pontot kivennénk, és ha elfogadjátok a 3 napirendi pontot, akkor
kérem, szavazzuk meg.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: Napirend elfogadása

161/2011.(VIII.02.)
H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés napirendjét az alábbiak
szerint fogadta el:
1. Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának elfogadása
2. Rendeletmódosítások
3. Tájékoztató a Falunapról
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1. Napirendi pont: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának elfogadása.

Radó Tibor polgármester –Tájékoztatásra felkéri jegyző urat.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Szóbeli kiegészítésként elmondja, hogy az új SZMSZ-t áprilisban
fogadták el, ennek átdolgozására azért került sor, mert körjegyzőség jött létre. Ennek megfelelően a
változtatásokat át kellet vezetni az új SZMSZ-be: változott a bélyegző, a jegyző helyett a körjegyző
beírása, a jegyző helyettesítésről van írva bővebben és a közös testületi ülés szabályait tartalmazza.
Mellékletében fel van sorolva az Önkormányzat kötelező feladatai, amit társulásban vagy
szakfeladaton lát el. Szakfeladaton lévő ellátásból ki lett véve az a rész, amik a körjegyzőség alapító
okiratában a feladatok közé kerültek.

Radó Tibor – Érdeklődik, van e kérdés, észrevétel.

Léka János – Nekem van egy észrevételem, hogy nincs benne - benne van a jegyzőkönyvek
kifüggesztése -, hogy 15 napon belül ezeknek a jegyzőkönyveknek a helyén kell lennie.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Azért nincs benne, mert az jogszabályi előírás és a jogszabályt nem
ismételjük.

Radó Tibor – Ha nincs, észrevétel kérem, fogadja el a képviselőtestület az SZMSZ-t.

A képviselőtestület 6 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:

Tárgy: Pitvaros Község Önkormányzatának Szervezeti és Működési Szabályzata

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének

8/2011./VIII.2./

önkormányzati

rendelete

AZ ÖNKORMÁNYZAT SZERVEZETI ÉS MŰKÖDÉSI
SZABÁLYZATÁRÓL

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

2. Napirendi pont: Rendeletmódosítások

Radó Tibor polgármester – Elsősorban a szociális földprogrammal kapcsolatban szükségessé vált
rendeletmódosításról szól, illetve közli, ha valakit érdekel ez a program a gépén található hozzá
anyag.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző – Ehhez hozzátartozik, hogy pályázatírót is próbáltunk keresni, de nem
sikerült, mert betegség miatt az iroda nem tudta vállalni.

(Közben megérkezik Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő.)

Tény, hogy a pályázat beadásához kell az önkormányzatnak egy szociális földprogramról szóló
rendeletet elfogadni. A rendeletet összeállítottam a földprogram lényege van benne, hogy milyen
módon, kihez kell benyújtani, milyen kérelmet, milyen földterületek vannak bevonva. Az a személy, aki
ki van választva kérelem alapján elbírálást nyer, neki milyen kötelezettségei vannak továbbá az
önkormányzat kötelezettségei is fel van sorolva. Kell készíteni hozzá egy szociális földprogramról
szóló szervezeti, működési szabályzatot és egy nagy felbontású tervet arról, hogy milyen növényekkel
és milyen munkaidőben foglalkoznak majd. A szociális földprogramban résztvevő emberek 11
hónapjára felosztva (1 hónap szabadság) percre pontosan tudják majd miket kell elvégezni, milyen
vegyszerrel és milyen földmunkálási folyamatokkal. Az állásfoglalás, amit múltkor elfogadott a
képviselőtestület számokkal is kiegészült. A 13 fő bére külön pályázattal megy a Munkaügyi
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Központnál, tehát amennyiben ez a pályázat nyer, úgy a Munkaügyi Központ biztosítja a felvett
személyeknek a bérét. Normális bért kapnak ezért és gyakorlatilag 1 évig kell termelni nekik utána azt
a terményt amit megtermelnek, a szaporulat egy részét az Önkormányzat visszaforgatja és ami olyan
az pedig segélyezésként kiosztásra kerülhet.

Radó Tibor polgármester – Még egy kiegészítést tesz, fel van sorolva, hogy egy támogatott személy
mit vehet igénybe, ebben benne szerepel a szaktanácsadás ingyenes igénybevétele is. Pályázat
részét képezi és kötelező is, hogy egy felsőfokú végzettségű szakembert alkalmazzunk,
természetesen a bérköltsége ugyanúgy a Munkaügyi Központ pályázatán keresztül történne, erre
szerencsére van ilyen végzettségű gyakorlott szakember.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Még egy kiegészítés, mert annyi kimaradt a szervezeti működési
szabályzatról, hogy a program működésének rendjéhez, hogy a foglalkoztatottakra a Munka
törvénykönyvének szabályai vonatkoznak. Mezőgazdasági munkát folytatnak 40 órás munkahéttel, de
ha az idő nem engedi nem dolgozik, de utána mindent be kell hoznia. Szigorú felügyelettel és szigorú
elszámolással fog ez működni.

Anderkó Attila képviselő - Kérdezném, hogy önkormányzati területen történne ez a foglalkoztatás? És
ebből a 13 emberből kapna mindenki egy részt?

Radó Tibor polgármester - Úgy van megszabva, hogy min. 0,4 ha de legfeljebb 1 ha földrészlet
határozott időre szóló termelésre alkalmas állapotban inkább,ez benne van a programban. Lehet
legelő, szántó, de mi szántóban gondolkozunk, fóliasátorra is azért pályázunk, hogy előnevelve a
szaporítóanyagot tudjuk megvalósítani az idényszerű munkákat.

Anderkó Attila képviselő - Akkor ez úgy történne, hogy a területen dolgozna az illető, ő kapna a
Munkaügyi Központtól egy bért, ez 8 órában lenne (heti 40 órába), és amit ott megtermel, azzal mi
rendelkeznénk, az Önkormányzat?

Radó Tibor polgármester - Igen.

Anderkó Attila képviselő - Akkor, amit ott megtermel az önkormányzat intézményeiben
felhasználható?

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Az mind felhasználható, visszaforgatható.

Anderkó Attila képviselő - És ha többlet is lesz?

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Az pedig mind értékesíthető, segélyként kiosztható.

Anderkó Attila képviselő - Jó rendben.

Csábi Jánosné képviselő - Ez önerős?

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Nem és előfinanszírozott.

Radó Tibor polgármester - Itt két programról van szó. Az egyik a munkabér a másik az eszköz és
szaporítóanyag. Az Önkormányzat magára a közel 4 millió forintra pályázik, ez az eszközökre, a
berendezésekre illetve minden tárgyi feltételre lesz fordítva.

Harcsás Ferenc képviselő - Munkabérükhöz hozzá kell járulni?

Radó Tibor polgármester - Nem, ez 100%-osan bértámogatott.

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Akkor tulajdonképpen ez nem az önellátásról szól, hanem
„munkához szoktatás”, melynek eredményét az Önkormányzat vissza tudja forgatni saját
intézményeiben.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Újratermelésre, segélyre és értékesítésre lesz felhasználva.

Radó Tibor polgármester - Hozzátartozik, hogy át nem ruházható, a támogatott kötelességeit be kell
tartania.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Az Önkormányzatnak gondoskodnia kell a betakarításról.

Harcsás Ferenc képviselő - Ezt azért elég szigorúan ellenőrizni kell.

Radó Tibor polgármester - Ez így van!

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Ezért lenne az a sorrend, hogy határozatot hoz a testület a pályázatban
való részvételről, majd megalkotja a rendeletet, melynek melléklete az SZMSZ.
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Léka János képviselő - Olyan kérdésem lenne, hogy itt személyre ki lenne mérve a terület vagy
mindenki folyamatosan függetlenül attól, hogy itt van, egy kert ott van egy kert, tehát ez nemcsak egy
piac, hogy közösen csinálják?

Radó Tibor polgármester - Személyre szóló területek lesznek kiosztva. A kötelezettségek
elmulasztásával ezek a területek változhatnak, parlagon nem hagyunk területet, nem is tehetjük meg,
így az Önkormányzatnak is van kötelezettsége, de minden tárgyi eszközt és személyi feltételt
biztosítanak a programon belül, ezért is ilyen összetett. Alapfeltétel, hogy egy felsőfokú végzettségű
koordinátorral rendelkeznünk kell. Ezzel az Önkormányzat terhét is tudnánk csökkenteni, hogy nem
nekünk kell a segélyezést vagy a munkáltatást finanszírozni.

Anderkó Attila képviselő - Akkor végülis 13 családról van szó.

Radó Tibor polgármester - Fel vannak sorolva az előnyei, kik jelentkezhetnek a munkára és ki kap
előnyt az elbírálásnál. A Munkaügyi Központtal kapcsolattartás kötelező, sőt szigorú, nemcsak mi
hanem külső személyek is ellenőrizhetnek.

Anderkó Attila képviselő - Egyébként van olyan munkaerőnk, akik ezeknek a feltételeknek
megfelelnek?

Radó Tibor polgármester - Jelenleg is van munkaerő, akit ebbe a programba be lehet írni. De akik
jelenleg a Vízgazdálkodásnál dolgoznak pitvarosi lakosok és 8 órás közfoglalkoztatás keretében
vannak ott, nekik is határozott idejű szerződésük van, kizárt dolog, hogy december 31-ig a
szerződések 100 %-ban megmaradjanak. Mennek a tárgyalások, hogy ha lehet, a legtöbbet tartsuk
meg az Önkormányzat részéről a belvízvédelem nagy segítség, sőt csak ezen múlik, illetve a lakosság
megélhetését tudja biztosítani a program, legalábbis egy bizonyos szegmensének, úgyhogy vannak
ígéretek.

Anderkó Attila képviselő - Bár ennek ellentmond, hogy a Vízművesektől ígéretet kaptunk, hogy ez a
program tovább fog menni, nem fog megállni december 31-nél.

Radó Tibor polgármester - Nem azt mondták, hogy 100 %-ban megy tovább, csúszás várható. Valami
kérdés vagy észrevétel, ha nincs akkor a jegyző úr által felolvasott határozatot kellene elfogadnunk.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Tárgy: szociális földprogramra pályázat benyújtása

162/2011 (VIII.02)

H A T Á R O Z A T

Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete pályázatot nyújt be a Wekerle Sándor Alapkezelő
által meghirdetett Szociális földprogramok működésének támogatására (kód: SZOC-FP-11).

A pályázaton az önkormányzat 13 fő bevonásával, a Pitvaros külterület 015/8 helyrajzi szám alatti
ingatlan „a” jelű, szántó művelési ágú, összesen 6,0184 Ha belterületi földrészlet
megműveltetésével kíván részt venni. A pályázatban vállalt feladat megvalósításához az
önkormányzat 3.993.000.-Ft összegű támogatásra tart igényt.
A képviselőtestület megbízza a polgármestert a pályázat lebonyolításával.

Határidő: 2011. augusztus 5.
Felelős: Radó Tibor polgármester

Radó Tibor polgármester – most szavazzunk a rendeletről, melynek melléklete a földprogram SZMSZ-
-e.

A képviselőtestület 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:
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Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestületének

9/2011. (VIII.2.) számú
önkormányzati rendelete

a szociális földprogramról

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

3. Napirendi pont: Falunap

Radó Tibor polgármester – Felkéri a Kisebbségi Önkormányzat képviselőjét, Tószegi Gyulát, hogy
ismertesse a Provita Segítő Szolgálat által intézett programokat.

Tószegi Gyula - Augusztus 12. pénteken kezdődik a falunap este 6-7 óra körül egy rock koncerttel,
majd utána szabadtéri mozi lenne. Rossz idő esetén a Művelődési Házban lesznek a programok
megtartva. Augusztus 13-án 06:30-kor zenés ébresztővel lesz kezdés, majd utána délelőtti órákban az
ünnepség (Kisebbségi Önkormányzat felajánlotta, hogy kaláccsal kínálnak). Délutáni órákban lesz egy
kerékpártúra (pályázatban rögzített, hogy túrákat is kell szervezni!). Ezek után 15:30 fele kezdődnek a
kulturális programok (gyermekműsor, Mezőhegyesi majorette csoport, Haramiák gyermekműsora,
Tótkomlósi néptánccsoport, karate bemutató). Mindeközben árusok és hintások is ki lesznek már
pakolva. Hagyományos pörköltfőzés nem lesz, de ha valaki szeretne saját megoldásból pörköltet főzni
annak helyet tudunk biztosítani. 18:30-kor lesz egy román-magyar előadás 3-szor negyed órás
blokkban (Nagylakról érkezik egy néptánccsoport (előzménye, hogy a Pitvarosi focicsapattal többször
is játszottak barátságos focimérkőzéseket és felajánlották, hogy eljönnek, ha cserébe Pitvaros is
elmegy, Nagylaki városnapra mely augusztus 28-án kerül megrendezésre, 20 személyes busz már le
is van foglalva), Szabó Béla felajánlotta, hogy szponzorálja ezt a műsort). Este 20:00-kor Farkas Major
Annamária operett énekes fog fellépni, majd 21.00-kor a Roy és Ádám, ezután 22:30-kor lép
színpadra Schodeinde Dorka, majd tombola és utcabál lesz a további program. Augusztus 14-én a
Nagyboldogasszony Templomban lesz mise, majd utána az egyház megvendégeli érkező vendégeit.

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - a programok gyönyörűek, gratulálok a megszervezéséhez.

Radó Tibor polgármester - Köszönöm Tószegi Gyulának és a Provita Segítő Szolgálatnak kiemelkedő
munkájukat.

Csábi Jánosné képviselő - Úgy indult, hogy nem lesz falunap, ez azért elég gyönyörű programok. Még
szeretnék kérdezni a kerékpártúrával kapcsolatban, hogy ki és merre megy?

Radó Tibor- Az útvonal Pitvaros- Ambrózfalva- Csanádalberti- Pitvaros. Ez még kezelhető távolság
bármelyik korosztály számára, könnyű erre az útvonalat biztosítani, hogy ne legyen forgalom. Lesz
felvezető és kísérő kocsi is, lesz technikai segítség is ha valaki netalán lerobban. A polgárőrség
segítségét is kérem abba, hogy a forgalmat segítsenek kezelni.

Csábi Jánosné képviselő - Merthogy ennek a nyitóprogramja szeptember 3-án délután fél 3-kor lenne.

Radó Tibor polgármester - Lett volna, de ez lett átrakva most a falunapra.

Csábi Jánosné- De a forgatókönyvben napra órára le van írva, hogy mikor, mit kell csinálni.

Radó Tibor- Külön engedélyt kaptunk rá, hogy változtathassunk az időponton.

Bertáné Kecskeméti Katalin képviselő - Azért volt furcsa és azért kérdeztünk ennyit, mert ennek a
pályázatnak Magdi lett volna a projektmenedzsere és azért annyit jó lett volna tudnia, hogy akkor itt
változott valami, és ha már meg lett bízva, akkor tájékoztatni őt, hogy változás történt, máshogy lesz,
ne tervezz. Itt megint kommunikáció hiány van. Megbízták valamivel és számít rá, hogy feladata van,
most ő már dolgozott és kiderült, hogy nem is kell neki akkor már csinálnia semmit. Azért jó lenne már
megint időben szólni, mert ő már szervezett és dolgozott vele, és őt kellett volna először értesíteni,
hogy változás lesz, más lesz a program.

Radó Tibor polgármester - Persze ez természetes, köszönöm az észrevételt.

Léka János képviselő - Annyit szeretnék, hogy én még tavasszal említettem, hogy márciusig
visszatartottam a tiszteletdíjam és attól augusztus végéig megint visszatartom, abból a pénzből
pörköltfőzésre lehet marhahúst venni, tehát így ingyenes főzés és ételkimérés lenne. Nem tudom
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milyen lehetőség van rá? Március, április, május, június, augusztus (legyen 5 hónap) az majdnem
200.000 Ft. Nem tudom, hogy van rá lehetőség.

Radó Tibor polgármester - A fizetendő tiszteletdíj és költségtérítés már nem lett kifizetve és az 5
hónapi sem lesz fizetve. Ráadásul ez még törvénytelen is.

Léka János képviselő - Nem tudom ez miért törvénytelen, De mindegy, én erre ajánlottam fel, de úgy
látszik, ezt nem kell felajánlani már.

Radó Tibor polgármester - Jelenleg nem.

Léka János képviselő - Jó köszönöm.

Dénes László képviselő - Köszönöm a Porvita Segítő Szolgálatnak kiváló munkáját.

Ikládi Lajos - Este az asztalok már ki lesznek rakva. Polgárőrség vigyázzon rá reggeltől-estig?

Radó Tibor polgármester - Persze, de nem megerőltető 2 napon át vigyázni rá? Megoldható?

Ikládi Lajos - Semmi akadálya.

Dr. Sarkadi Péter körjegyző - Javasolnám, hogy a héten üljünk össze egy rövid munkamegbeszélésre
és véglegesítjük a programokat.

Anderkó Attila képviselő - Péter javaslata kiváló, szerintem is össze kellene ülni, valamit csak össze
tudunk hozni.

Harcsás Ferenc képviselő - Felesleges, a fő műsor már megvan.

Anderkó Attila képviselő - Büfé fog működni?

Tószegi Gyula - Kocsmáros pályázat már ki lett írva, van is rá két jelentkező. Mindketten nyereség
utáni 10%-ot ajánlanak fel, ez olyan 15-20.000 Ft-ot jelent.

Radó Tibor polgármester - Szerintem így most már mindent megbeszéltünk. Esetleg valami kérdés?

Miután további kérdés, észrevétel nem merült fel a polgármester megköszönte a részvételt és az ülést
bezárta.

Kmft.

Radó Tibor Dr. Sarkadi Péter
polgármester körjegyző

Anderkó Attila Csábi Jánosné
jkv. Hitelesítő jkv. hitelesítő


